

No. 301/2022 Market Data Dissemination Agreement - Adjustments to key terminology in light of ESMA guidelines effective as of 1 October 2022 and changes of EEX Information Products effective as of January 2023

28 June 2022

Dear Sir or Madam, dear Customers,

Please note the following changes to the Market Data Dissemination Agreement:

Adjustments in the Price List Version 11_3

In accordance with the ESMA guidelines and corresponding changes in the GTC (see below), specific key terminology has been adjusted in individual sections of the Price List **effective 1 October 2022**.

In addition, we announce the following changes:

- Name change of product line “Deutsche Börse Group Indices” to “Qontigo Indices” and name change of the Information Product “Deutsche Börse Indices and Xetra ETF” to “DAX Indices and Xetra ETF”.
- Introduction of a Lump Sum for the provision of Information to Non-Professional Customers for several Information Products **available as of 1 July 2022**.
- **As of 1 January 2023**, the Information Product EEX[®] Gas will be divided into the new Information Products EEX[®] Gas Spot Market and EEX[®] Gas Derivatives Market. They will replace the Information Product EEX[®] Gas which is available for licensing until 31 December 2022. These Information Products have to be re-ordered as all existing customer orders for EEX[®] Gas will be terminated in MD+S interactive by 31 December 2022.

Apart from the changes listed above, no price adjustments have taken place for existing Information Products.

Adjustments and changes in the GTC effective as of 1 October 2022

In light of the European Securities and Markets Authority’s (ESMA) guidelines on market data to use standardised key terminology in market data licence agreements, Deutsche Börse AG has adjusted the definitions included in the General Terms and Conditions (GTC) to the Market Data Dissemination Agreement accordingly. In addition, for clarification purposes, changes and supplements have been made to some of the provisions.

The following sections have been adjusted and/or supplemented: 1-28, 30-32, 34-45, 47, 48, 50-54, 56, 58, 60, 62, 64, 66, 67 and 68.

Adjustments and changes in the MD+S interactive Terms of Use, Reporting Guideline and Audit Guidelines effective as of 1 October 2022

In accordance with the ESMA guidelines and changes in the GTC, the key terminology has been adjusted in individual sections of other relevant documents as well:

- MD+S interactive Terms of Use: sections 1-7
- Reporting Guideline: sections 1, 2-2.7.1.1, 2.7.1.3-2.7.2, 2.7.2, 2.7.4-2.8, 3.2, 3.2.2, 4-4.2 and 4.4
- Audit Guideline: sections 1-4

The updated documents are available for view, print and download at www.mds.deutsche-boerse.com/mds-en/real-time-data/agreements. For your convenience, an additional version of the GTC has been created in track changes mode.

If you have any questions, please contact the Data Services team at +49-(0) 69-2 11-1 34 40 or via e-mail at data.services@deutsche-boerse.com.

Sincerely,

ppa. Dr. Alireza Dorfard
Executive Director Market Data + Services

ppa. Karen Lenz
Director Data Services

Sehr geehrte Damen und Herren,
sehr geehrte Kund*innen,

Wir informieren über die folgenden Änderungen im Kursvermarktungsvertrag:

Anpassungen der Preisliste Version 11_3

Gemäß den ESMA Leitlinien und Änderungen in den AGB (siehe unten) wurden bestimmte Definitionen in den jeweiligen Sektionen der Preisliste **mit Wirkung zum 1. Oktober 2022** angepasst.

Zusätzlich geben wir folgende Änderungen bekannt:

- Namensänderung der Produktlinie "Deutsche Börse Gruppe Indizes" in "Qontigo Indizes", sowie Namensänderung des Informationsprodukts "Deutsche Börse Indizes und Xetra ETF" in "DAX Indizes und Xetra ETF".
- Einführung einer Pauschale für die Lieferung von Informationen an Nicht professionelle Kunden für diverse Informationsprodukte " **verfügbar ab 1. Juli 2022**.
- **Ab 1. Januar 2023** wird das Informationsprodukt EEX[®] Gas in die neuen Informationsprodukte EEX[®] Gas Spotmarkt und EEX[®] Gas Terminmarkt getrennt. Diese werden das Informationsprodukt EEX[®] Gas, welches bis zum 31. Dezember 2022 zur Lizenzierung verfügbar ist, ersetzen. Diese Informationsprodukte müssen erneut bestellt werden, alle bestehenden Kundenorder für EEX[®] Gas werden in MD+S interactive zum 31. Dezember 2022 beendet.

Neben den oben aufgeführten Änderungen haben keine Preisanpassungen bei bestehenden Informationsprodukten stattgefunden.

Anpassungen und Änderungen in den AGB gültig ab 1. Oktober 2022

In Anbetracht der Marktdatenrichtlinie der Europäischen Wertpapier- und Marktaufsichtsbehörde (ESMA) zur Verwendung einheitlicher Begriffe in Marktdatenlizenzverträgen hat die Deutsche Börse AG die Definitionen in den Allgemeinen Geschäftsbedingungen (AGB) des Kursvermarktungsvertrags entsprechend angepasst. Darüber hinaus wurden zur Klarstellung einige Bestimmungen geändert und ergänzt.

Folgende Ziffern wurden angepasst bzw. ergänzt: 1-28, 30-32, 34-45, 47, 48, 50-54, 56, 58, 60, 62, 64, 66, 67 and 68.

Anpassungen und Änderungen in den MD+S interactive Nutzungsbedingungen, Reporting Leitfaden und Audit Leitfaden gültig ab 1 Oktober 2022

In Übereinstimmung mit den ESMA-Richtlinien und Änderungen in den AGB wurden die Begriffe in den jeweiligen Ziffern in den anderen Dokumenten ebenfalls angepasst.

- MD+S interactive Nutzungsbedingungen: Ziffern 1-7
- Reporting Leitfaden: Ziffern 1, 2-2.7.1.1, 2.7.1.3-2.7.2, 2.7.2, 2.7.4-2.8, 3.2, 3.2.2, 4-4.2 and 4.4
- Audit Leitfaden: Ziffern 1-4

Die aktualisierten Dokumente stehen unter www.mds.deutsche-boerse.com/mds-de/marktdaten-in-echtzeit/vertragsdokumente zur Einsicht, zum Ausdrucken und Herunterladen zur Verfügung. Zur besseren Nachvollziehbarkeit wurde eine zusätzliche Version der AGB im Änderungsmodus erstellt.

Bei Fragen steht Ihnen das Data Services-Team gerne per E-Mail an data.services@deutsche-boerse.com oder unter der Telefonnummer +49-(0) 69-2 11-1 34 40 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

ppa. Dr. Alireza Dorfard
Executive Director Market Data + Services

ppa. Karen Lenz
Director Data Services